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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PELACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PELACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PELACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PEL    

PLE DE L’AJUNTAMENT D’ALELLAPLE DE L’AJUNTAMENT D’ALELLAPLE DE L’AJUNTAMENT D’ALELLAPLE DE L’AJUNTAMENT D’ALELLA    

    

IDENTIFICACIÓ DE LA SESSIÓIDENTIFICACIÓ DE LA SESSIÓIDENTIFICACIÓ DE LA SESSIÓIDENTIFICACIÓ DE LA SESSIÓ    

 

Caràcter: ordinari 

Data: 30 de gener de 2014 

Horari: de les 19 h 35 min a les 20 h 15 min 

Lloc: Sala de Sessions de la Casa de la Vila 

 

ASSISTENTSASSISTENTSASSISTENTSASSISTENTS    

 

Sr. Marc Almendro i Campillo, regidor (ERC-SxA-AM) 

Sr. José Bardes Conesa, regidor (Gd’A) 

Sr. Francisco Javier Berzosa Hergueta, regidor (PP) 

Sra. Ana Fernández i Amela, regidora (ERC-SxA-AM) 

Sr. Andreu Francisco i Roger, alcalde-president (ERC-SxA-AM) 

Sr. Vicenç Llorca i Berrocal, regidor (CiU) 

Sra. Glòria Mans Cervantes, 3a tinent d’alcalde (PSC-PM) 

Sra. Mercè Marzo Gómez, regidora (Gd’A) 

Sra. Maria Isabel Nonell i Torras, regidora (ERC-SxA-AM) 

Sra. Rosa Rubio i Munné, regidora (CiU) 

Sr. Frederic Salas i Mañas, 2n tinent d’alcalde (ERC-SxA-AM) 

Sra. Maria Teresa Vilaró i Comas, regidora (ERC-SxA-AM) 

Sra. Cristina Xatart i Alzina, 1a tinent d’alcalde (CiU)  

 

Assistits pel sotasignat secretari general de la Corporació, Sr. Félix-José Valdés Conde. 
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Assisteix a la sessió la Interventora de Fons, Sra. Cristina Calle Sanz. 

 

ORDRE DEL DIAORDRE DEL DIAORDRE DEL DIAORDRE DEL DIA    

 

1.- Aprovació de l’esborrany de l’acta de la sessió ordinària celebrada el dia 9 de gener 

de 2014.  

2.- Decret de l’Alcaldia núm. 41/2014, de 23 de gener, delegant la gestió de l’àrea 

d’Habitatge a favor de la regidora Sra. Rosa Maria Rubio Munné. 

3.- Ratificació del Decret de l’Alcaldia núm. 1573/2013, de 30 de desembre. 

4.- Ratificació del Decret de l’Alcaldia núm. 43/2014, de 24 de gener. 

5.- Informe d’Intervenció i Tresoreria sobre compliment de terminis per al pagament 

d’obligacions pendents corresponent al quart trimestre de 2013. 

6.- Proposta de l’Alcaldia sobre aprovació del projecte executiu per a la instal·lació 

d’una xarxa de fibra òptica fins a la llar (FTTH) al municipi d’Alella. Xarxa Primària 

d’Accés (XPA).  

7.- Proposta de l’Alcaldia sobre aprovació del projecte executiu per a la instal·lació 

d’una xarxa de fibra òptica fins a la llar (FTTH) al municipi d’Alella. Xarxa 

Secundària d’Accés (XSA). 

8.- Proposta de l’Alcaldia sobre designació de representants a Consorcis amb 

participació de l’Ajuntament. 

9.- Moció del grups municipals del PSC, ERC+Sumem per Alella i CiU contra la reforma 

de la Llei orgànica 2/10 de salut sexual i reproductiva i interrupció voluntària de 

l’embaràs i en defensa al dret de les dones a decidir sobre el seu propi cos. 

 

DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓDESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓDESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓDESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ    
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Al poble d’Alella, el dia 30 de gener de dos mil catorze, essent les 19 hores 35 minuts, a 

la Sala de Sessions de la Casa de la Vila i sota la Presidència de l’Il·lm. Sr. alcalde, 

Andreu Francisco i Roger, es reuneix el Ple de l’Ajuntament en sessió pública ordinària. 

 

Constatada l’existència del quòrum necessari per a la seva vàlida constitució, l’alcalde 

obre la sessió i manifesta que abans de procedir amb els punts de l’ordre del dia 

proposarien l’admissió per la via d’urgència d’una proposta de la regidoria de Governació 

que ja es va comentar en la Comissió Informativa i que es va enviar als regidors d’aquest 

Ple per correu electrònic, la qual és conseqüència de l’aprovació dels punts 3 i 4 que 

votaran aquí, bàsicament vinculada a les modificacions de l’Acord dels funcionaris pel 

que fa a la nova proposta de distribució del temps tant dels agents com dels caporals de 

la Policia Local.  

 

 

A continuació, la Presidència sotmet a votació la inclusió d’aquesta proposta de 

Governació a l’ordre del dia del Ple. S’aprova per unanimitat. 

 

 

A continuació es passen a tractar els assumptes inclosos a l’ordre del dia, així com 

l’inclòs per via d’urgència, recaient sobre aquests punts els acords que a continuació 

s’indiquen: 

 

 

1.1.1.1.----    APROVACIÓ DE L’ESBORRANY DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA EL DIA 9 APROVACIÓ DE L’ESBORRANY DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA EL DIA 9 APROVACIÓ DE L’ESBORRANY DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA EL DIA 9 APROVACIÓ DE L’ESBORRANY DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA EL DIA 9 

DE GENER DE 2014DE GENER DE 2014DE GENER DE 2014DE GENER DE 2014....----    La Presidència sotmet a votació l’aprovació de l’acta de la sessió 

ordinària de 9 de gener de 2014, la qual  s’aprova per unanimitat. 

    

    

2.2.2.2.----    DECRET DE L’ALCALDIA NÚM. 41/2014, DE 23 DE GENER, DELEGANT LA GESTIÓ DE DECRET DE L’ALCALDIA NÚM. 41/2014, DE 23 DE GENER, DELEGANT LA GESTIÓ DE DECRET DE L’ALCALDIA NÚM. 41/2014, DE 23 DE GENER, DELEGANT LA GESTIÓ DE DECRET DE L’ALCALDIA NÚM. 41/2014, DE 23 DE GENER, DELEGANT LA GESTIÓ DE 

L’ÀREA D’HABITATGE A FAVOR DE LA REGIDORA SRA. ROSA MARIA RUBIO MUNNÉL’ÀREA D’HABITATGE A FAVOR DE LA REGIDORA SRA. ROSA MARIA RUBIO MUNNÉL’ÀREA D’HABITATGE A FAVOR DE LA REGIDORA SRA. ROSA MARIA RUBIO MUNNÉL’ÀREA D’HABITATGE A FAVOR DE LA REGIDORA SRA. ROSA MARIA RUBIO MUNNÉ....---- El Sr. 
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alcalde ret compte del Decret de l’Alcaldia núm. 41/2014, de 23 de gener, el qual 

literalment diu: 

    

“Vist que mitjançant el Decret de l’Alcaldia núm. 697/2011, de 15 de juny, es va 

resoldre, entre d’altres, delegar amb caràcter genèric la gestió de l’Àrea 

d’Habitatge a favor de la regidora Sra. Ana Fernández i Amela. 

 

En raó a les atribucions que em confereix l’article 43 del Reglament 

d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, aprovat pel 

Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre, i amb la finalitat d’assolir una major 

eficàcia en la gestió municipal, HE RESOLT: 

 

PRIMER.- Efectuar la delegació genèrica per a la gestió de l’àrea d’Habitatge a 

favor de la regidora Sra. Rosa Maria Rubio Munné.   

 

SEGON.- La delegació a què es refereix aquest decret no inclou la facultat de 

resoldre mitjançant actes administratius que afectin a tercers. 

 

TERCER.- Conformement amb el previst per l’article 44 del Reglament 

d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, de 28 de 

novembre de 1986, d’aquesta resolució se’n donarà compte al Ple en la primera 

sessió que celebri, notificant-la personalment a la designada, i es publicarà en el 

Butlletí Oficial de la Província, sense perjudici de la seva efectivitat des del dia 

següent al de la seva data.”  

    

El Sr. alcalde manifesta que, mitjançant aquest Decret, aquesta Alcaldia va delegar a 

favor de la Sra. Rosa Ma. Rubio les responsabilitats de l’àrea d’Habitatge d’aquest 

Ajuntament. 
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El Ple municipal acorda quedar assabentat del Decret de l’Alcaldia núm. 41/2014, de 23 

de gener. 

    

    

Arribat aquest punt i essent les 19 h 40 min compareix a la sessió el regidor Sr. Berzosa.  

    

    

3.3.3.3.----    RATIFICACIÓ DEL DECRET DE L’ALCALDIA NÚM. 1573/2013, DE 30 DE DESEMBRERATIFICACIÓ DEL DECRET DE L’ALCALDIA NÚM. 1573/2013, DE 30 DE DESEMBRERATIFICACIÓ DEL DECRET DE L’ALCALDIA NÚM. 1573/2013, DE 30 DE DESEMBRERATIFICACIÓ DEL DECRET DE L’ALCALDIA NÚM. 1573/2013, DE 30 DE DESEMBRE....---- El 

Sr. alcalde ret compte del Decret de l’Alcaldia núm. 1573/2014, de 30 de desembre, el 

qual literalment diu: 

 

“En ús de les facultats que em confereix la legislació vigent, HE RESOLT: 

 

PRIMER.- Aprovar la proposta de modificació del quadrant de la Policia Local de 

data 27 de desembre de 2013, presentada conjuntament per la regidoria de 

Governació i els delegats del personal funcionari, que s’adjunta. 

 

SEGON.- Aprovar que els subfactors de nocturnitat, de responsable de torn i de 

festius assenyalats, es valorin d’acord a la incidència del nou quadrant i 

s’incorporin al complement específic de tots els agents. 

 

TERCER.- Aquesta resolució entrarà en vigor el dia 1 de gener de 2014 i es sotmetrà 

a la ratificació del Ple municipal en la primera sessió que celebri.” 

 

 

El Sr. alcalde manifesta que explicarà els punts 3 i 4 de l’ordre del dia conjuntament i, 

després del debat, ja els votaran per separat. Els Decrets de l’Alcaldia núm. 1573/2013, 

de 30 de desembre i núm. 43/2014, de 24 de gener, recullen els acords que aquest 

Ajuntament ha arribat amb els representants dels funcionaris d’aquest Ajuntament, pels 

quals es determina un nou sistema de distribució del temps per a la Policia Local. El 
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primer dels Decrets referent als agents i el segon referent als caporals, i pels quals 

s’acorda que es modificaran els factors del complement específic, tant dels agents com 

dels caporals, per tal de recollir, simplificar i unificar les compensacions afegides que 

rebien aquests agents i caporals per les festivitats especials, els caps de torn i la 

nocturnitat. 

 

 

A continuació, la Presidència sotmet a ratificació el Decret 1573/2013, de 30 de gener, 

el qual es ratifica per unanimitat. 

 

 

4.4.4.4.----    RATIFICACIÓ DEL DECRET DE L’ALCALDIA NÚM. 43/2014, DE 24 DE GENERRATIFICACIÓ DEL DECRET DE L’ALCALDIA NÚM. 43/2014, DE 24 DE GENERRATIFICACIÓ DEL DECRET DE L’ALCALDIA NÚM. 43/2014, DE 24 DE GENERRATIFICACIÓ DEL DECRET DE L’ALCALDIA NÚM. 43/2014, DE 24 DE GENER....---- El Sr. 

alcalde ret compte del Decret de l’Alcaldia núm. 43/2014, de 24 de gener, el qual 

literalment diu: 

 

“En ús de les facultats que em confereix la legislació vigent, HE RESOLT: 

 

PRIMER.- Aprovar la proposta d’ampliació de les condicions del quadrant de la 

Policia Local, subscrita conjuntament per la regidoria de Governació i els delegats 

del personal funcionari el 20 de gener de 2014, que s’adjunta. 

 

SEGON.- Aprovar la modificació del quadrant dels Caporals de la Policia Local, 

subscrita conjuntament per la  regidoria de Governació i els delegats del personal 

funcionari el 23 de gener de 2014, que s’adjunta. 

 

TERCER.- Aquesta resolució tindrà efectes a partir del dia 1 de gener de 2014 i es 

sotmetrà a la ratificació del Ple municipal en la primera sessió que celebri.” 
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A continuació, la Presidència sotmet a ratificació el Decret 43/2014, de 24 de gener, el 

qual es ratifica per unanimitat. 

    

    

5.5.5.5.----    INFORME D’INTERVENCIÓ I TRESORERIA SOBRE COMPLIMENT DE TERMINIS PER AL INFORME D’INTERVENCIÓ I TRESORERIA SOBRE COMPLIMENT DE TERMINIS PER AL INFORME D’INTERVENCIÓ I TRESORERIA SOBRE COMPLIMENT DE TERMINIS PER AL INFORME D’INTERVENCIÓ I TRESORERIA SOBRE COMPLIMENT DE TERMINIS PER AL 

PAGAMENT D’OBLIGACIONS PENDENTS CORRESPONENT AL QUART TRIMESTRE DE 2013PAGAMENT D’OBLIGACIONS PENDENTS CORRESPONENT AL QUART TRIMESTRE DE 2013PAGAMENT D’OBLIGACIONS PENDENTS CORRESPONENT AL QUART TRIMESTRE DE 2013PAGAMENT D’OBLIGACIONS PENDENTS CORRESPONENT AL QUART TRIMESTRE DE 2013....---- El 

Sr. alcalde ret compte de l’informe d’Intervenció i Tresoreria, el qual literalment diu: 

    

“INFORME 4t TRIMESTRE 2013 sobre compliment de terminis per al pagament “INFORME 4t TRIMESTRE 2013 sobre compliment de terminis per al pagament “INFORME 4t TRIMESTRE 2013 sobre compliment de terminis per al pagament “INFORME 4t TRIMESTRE 2013 sobre compliment de terminis per al pagament 

d’obligacionsd’obligacionsd’obligacionsd’obligacions    pendents.pendents.pendents.pendents.    

De conformitat amb allò establert a l'article 4 de la Llei 15/2010, de 5 de juliol, 

de modificació de la Llei 3/2004, de 29 de desembre, per la qual s'estableixen 

mesures contra la morositat en les operacions comercials; 

 

NORMATIVA APLICABLE:NORMATIVA APLICABLE:NORMATIVA APLICABLE:NORMATIVA APLICABLE:    

- Llei 15/2010, de 5 de juliol, per la qual s'estableixen operacions de lluita 

contra la morositat.  

- RDL 3/2011, de 14 de novembre,  text refós de la Llei de contractes del sector 

públic. 

-  RDL 1496/2003, de 28 de novembre, pel qual s'aprova el reglament sobre les 

obligacions de facturació i es modifica el reglament de l'impost sobre el valor 

afegit. 

-  RDL 4/2013, de 22 de febrer de 2013, en el que s’estableix un nou còmput de 

terminis de pagament. 

    

Primer.Primer.Primer.Primer.----    D'acord    amb la Llei 15/2010, el registre de factures s'ha de configurar 

com un registre comptable auxiliar obligatori per  a les Entitats Locals. 

 

El compliment del termini en els pagaments és d'aplicació a tots els pagaments 

entre empreses i l'administració local segons el TRLCSP. També és aplicable a les 
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factures o documents justificatius que, transcorreguts més de tres mesos des de la 

seva anotació en el registre de factures, no s'hagi tramitat l'expedient d'aprovació 

de la despesa i reconeixement de l'obligació o s'hagi justificat per l'òrgan gestor 

l'absència de la seva tramitació en un mes des de la data d’entrada a l’esmentat  

registre. 

 

Segon.Segon.Segon.Segon.----    La Llei 15/2010 estableix com a terminis de pagament els següents: 

 

DatesDatesDatesDates    Terminis ( Terminis ( Terminis ( Terminis ( a comptar des de l’ exp. de la cert. 
obres o registre entrada factures) 

7/7/2010 - 31/12/2010 55 dies 
1/1/2011 - 31/12/2011 50 dies 
1/1/2012 - 31/12/2012 40 dies 
1/1/2013 - endavant 30 dies 

 

La data de finalització del termini queda fixada per l’art. 4t de la Llei 4/2013, 

atès que cas d’haver-hi un procediment d’acceptació o comprovació per a la 

verificació de la conformitat en la recepció dels bens o serveis, aquest no podrà 

excedir de 30 dies naturals, llavors el termini de pagament serà de 30 dies després 

d’aquesta acceptació o verificació. 

    

Tercer.Tercer.Tercer.Tercer.----    Trimestralment s'haurà d'emetre informe sobre el compliment de terminis 

per al pagament de les obligacions que inclourà necessàriament nombre i quantia 

global d'obligacions pendents amb incompliment de termini. 

És a dir, s'hauran d'emetre el 31 de març, 30 de juny, 30 de setembre i 31 de 

desembre. 

    

Quart.Quart.Quart.Quart.----    L’informe trimestral s'haurà de subjectar als següents tràmits: 

1.- Traslladar-lo al Ple. 

2.- Traslladar-lo a la Direcció General de Coordinació Financera amb les entitats 

locals com a òrgan competent del Ministeri d'Economia i Hisenda.  

3.- Traslladar-lo a la Direcció General de Política Financera de la Generalitat de 
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Catalunya. 

4.- El Ple, en el termini de 15 dies a la sessió en la qual s'hagi debatut l’informe 

trimestral, publicarà un informe agregat de la relació de factures i documents 

agrupats pel seu estat de tramitació, tot i que la llei no estableix la forma de 

publicitat específica. 

    

Cinquè.Cinquè.Cinquè.Cinquè.---- S'acompanya Annex 1 que inclou llistat de  factures amb compliment dels 

terminis i resum de nombre i quantia global de les obligacions pendents amb 

incompliment de termini, així com relació de factures que han estat enregistrades 

al registre de factures fa més de tres mesos sense que hi hagi hagut 

reconeixement de l’obligació, dades que es trameten al Ministeri d’Economia i 

Hisenda.   

    

Sisè.Sisè.Sisè.Sisè.---- Així mateix s'acompanya Annex 2 amb relació agrupada per estat de 

tramitació, dades que es trameten a TUTELA FINANCERA de la Generalitat de 

Catalunya.” 

 

    

El Sr. alcalde manifesta que en aquest informe es recull que l’Ajuntament d’Alella en 

aquest 4t trimestre va pagar el 98% de les factures a 28 dies de mitjana, dintre del 

termini legal establert i que se’n van pagar 17 fora d’aquest termini amb una mitjana de 

46 dies. I que, a 31 de desembre, no quedava cap factura que estigués fora dels terminis 

de pagament sense pagar. Per tant, com ja va fer en la Comissió Informativa, vol agrair a 

tot el personal d’aquest Ajuntament l’esforç que significa en tot el procés administratiu 

des que entra la factura, es valida i s’acaba aprovant i després pagant, que hagin estat 

capaços d’arribar en aquest grau d’eficiència.  

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que volen afegir-se a l’agraïment i felicitació a tots els 

serveis municipals i, en especial, a Intervenció i Tresoreria. 
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El Ple acorda quedar assabentat de l’Informe sobre el compliment de terminis per al 

pagament d’obligacions pendents corresponent al 4t trimestre  2013. 

 

 

6.6.6.6.----    PROPOSTA DE L’ALCALDIA SOBRE APROVACPROPOSTA DE L’ALCALDIA SOBRE APROVACPROPOSTA DE L’ALCALDIA SOBRE APROVACPROPOSTA DE L’ALCALDIA SOBRE APROVACIÓ DEL PROJECTE EXECUTIU PER A LA IÓ DEL PROJECTE EXECUTIU PER A LA IÓ DEL PROJECTE EXECUTIU PER A LA IÓ DEL PROJECTE EXECUTIU PER A LA 

INSTAL·LACIÓ D’UNA XARXA DE FIBRA ÒPTICA FINS A LA LLAR (FTTH) AL MUNICIPI INSTAL·LACIÓ D’UNA XARXA DE FIBRA ÒPTICA FINS A LA LLAR (FTTH) AL MUNICIPI INSTAL·LACIÓ D’UNA XARXA DE FIBRA ÒPTICA FINS A LA LLAR (FTTH) AL MUNICIPI INSTAL·LACIÓ D’UNA XARXA DE FIBRA ÒPTICA FINS A LA LLAR (FTTH) AL MUNICIPI 

D’ALELLA. XARXA PRIMÀRIA D’ACCÉS (XPA)D’ALELLA. XARXA PRIMÀRIA D’ACCÉS (XPA)D’ALELLA. XARXA PRIMÀRIA D’ACCÉS (XPA)D’ALELLA. XARXA PRIMÀRIA D’ACCÉS (XPA)....----    El Sr. alcalde ret compte de la proposta de 

l’Alcaldia, la qual literalment diu: 

    

“Vist l’informe emès en data 23 de desembre de 2013, per l’enginyer tècnic 

municipal sobre el projecte executiu per a la instal·lació d’una xarxa de fibra 

òptica fins a la llar (FTTH) al municipi d’Alella. Xarxa Primària d’Accés (XPA), 

redactat per AGGARÓS, S.L. i signat per l’enginyer de telecomunicacions Sr. Pere 

Alemany, presentat mitjançant escrit R.E. 3918, de 21 de novembre de 2013, 

aquesta Alcaldia proposa al Ple municipal l’adopció dels següents acords: 

 

PRIMER.- Aprovar inicialment el projecte executiu per a la instal·lació d’una xarxa 

de fibra òptica fins a la llar (FTTH) al municipi d’Alella. Xarxa Primària d’Accés 

(XPA), redactat per AGGARÓS, S.L. i signat per l’enginyer de telecomunicacions Sr. 

Pere Alemany, el pressupost executiu per contracte del qual ascendeix a la 

quantitat de 729.621,71€, IVA inclòs. 

 

SEGON.- De conformitat amb el previst per l’article 37 del Reglament d’obres, 

activitats i serveis dels ens locals, aprovat per Decret 179/1995, de 13 de juny, 

sotmetre’l a informació pública pel termini de 30 dies hàbils, mitjançant la 

publicació d’anuncis al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona, al tauler 

d’edictes i al web de l’Ajuntament, a l’efecte que s’hi puguin formular les 

al·legacions i/o reclamacions que es considerin pertinents. En el supòsit que no 

se n’hi formulin, l’aprovació inicial esdevindrà definitiva.” 
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El Sr. alcalde manifesta que els punts 6 i 7, si li permeten, els explicarà conjuntament i 

després els votarien per separat. Aquests dos punts són l’aprovació del projecte executiu 

per a la instal·lació d’una xarxa de fibra òptica fins a la llar al municipi d’Alella. Una 

xarxa de fibra òptica pública, en la qual se separa el que seria la part primària d’aquesta 

xarxa, és a dir, des del nus central, que està previst que es pugui implantar a Can Gaza, 

fins als punts que finalment farien la distribució fins a totes les llars. Aquests dos 

projectes són fruit de tota una feina prèvia de la valoració, a través d’un avantprojecte, 

del que costaria fer aquesta inversió pública per part de l’Ajuntament, valorant-ne primer 

el seu desplegament tot per sota terra, amb un cost aproximat d’uns 8 milions d’euros per 

arribar fins a l’últim habitatge d’Alella, amb un replantejament, per tal d’abaratir els 

costos, i plantejar que aquesta arribada fos aèria i per façana, arribant el cost que els dos 

projectes sumats conjuntament determinen, que són 3,6 milions d’euros. Havent fet 

aquest estudi de viabilitat, de que això podria tenir un cert rendiment econòmic o quin 

podria ser el rendiment per tal de poder concessionar una part de la inversió i la gestió 

d’aquesta xarxa de fibra òptica per poder-la fer viable. I en aquest procés de 

desenvolupament del seu treball per desenvolupar, per tirar endavant aquesta xarxa de 

fibra òptica municipal, que després pogués ser llogada a qualsevol operador, en aquest 

procés el mes de juliol, amb una reunió conjunta amb la Secretaria de Telecomunicacions 

de la Generalitat i amb Telefònica, per tal d’aprofitant el contracte que van signar 

darrerament Generalitat i Telefònica fruit d’un diàleg competitiu, veure si Telefònica 

oferiria accés a tota la infraestructura a un preu raonable. Aquella reunió va generar un 

neguit a Telefònica que els va portar el mes de setembre a venir aquí, a l’Ajuntament, a 

dir que havien trobat recursos per poder desplegar la fibra òptica pel seu compte. Han 

anat duent a terme diferents treballs. La darrera previsió de que Telefònica pel seu 

compte pogués començar a oferir comercialització, que se li va traslladar fa dues 

setmanes, estan parlant del mes de març. I davant d’aquest canvi sobtat d’interès de 

Telefònica que s’ha decidit a desplegar en el Baix Maresme, ells el que fan avui és portar 

al Ple tota la feina que havien fet, aquests projectes, tenir-los preparats, per, si cal, 
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poder-los desenvolupar. El que també entenen és que si Telefònica està disposada a fer el 

desplegament utilitzant la seva infraestructura actual i ells assoleixen l’objectiu 

municipal, que era que els veïns i veïnes d’Alella tinguin accés a la fibra òptica o a la 

connexió d’Internet d’alta velocitat abans de final de mandat, si Telefònica els fa 

aconseguir aquest objectiu sense que això li costi cap euro a l’Ajuntament, doncs 

deixararan que Telefònica la desplegui. Telefònica, també a nivell estatal, té un acord 

amb Jazztel pel qual ells han han de poder compartir la pròpia infraestructura, no sap si 

serà el cas aquí, però, en qualsevol cas, l’únic element de distorsió que podrien tenir és 

el de la competitivitat, que hi pogués haver competència de preus de mercat. Entenen 

que com que aquesta competència de preus de mercat ja es produeix a nivell estatal, en 

les ofertes que van duent a terme, doncs aquest seria un mal menor que quedaria 

amplament superat pel fet de que disposarien aquest mateix 2014, segurament al llarg de 

la primavera, pràcticament la totalitat dels habitatges d’Alella que poguessin tenir accés 

a la fibra òptica. També és cert que això ho aproven, i estan en converses amb una 

empresa que permet arribar amb una tecnologia, que s’anomena de fibra a través de 

l’aire, per tal de poder cobrir el barri d’Ibars Meia que amb aquest projecte no el cobrien 

pel seu elevat cost, però sí que estaven treballant amb aquesta alternativa de poder 

arribar, a través de l’aire, fins el barri i poder oferir a l’entorn de 40 Megas, que no és 

una velocitat menor. I aquest barri d’Ibars Meia, a través de Telefònica sí que queda 

directament cobert amb fibra òptica. També en aquests projectes, per part de l’empresa 

que els ha redactat, Aggarós, que ha estat treballant per la Generalitat de Catalunya, pel 

Consell Comarca, tant en els projectes de xarxa oberta de Catalunya com també de la 

infraestructura pública del Consell Comarcal, en el projecte que es va presentar en el tram 

d’Alella de Mar, de Can Teixidó, proposa o proposava el desplegament de la xarxa per sota 

terra, la qual cosa generaria una anomalia, una distorsió que no és volguda per aquest   

Ajuntament. Ho aproven d’aquesta manera, entenent que no caldrà, però, si s’hagués de 

desenvolupar, a excepció que anessin a buscar un punt de connexió exterior d’Alella en la 

infraestructura d’ADIF, que tenen un punt d’interconnexió a l’alçada de Can Teixidó, i, per 

tant, que tota la infraestructura d’Alella depengués d’aquest accés, que en aquest cas 

passaria per sota, pel fet de si connectessin a la C-32, o al final acabessin connectant-se 
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en algun altre punt diferent, doncs aquí també es desplegaria aeri com a qualsevol altre 

barri del poble. 

 

 

A continuació, la Presidència sotmet a votació la proposta, la qual s’aprova per 

unanimitat. 

    

    

7.7.7.7.----    PROPOSPROPOSPROPOSPROPOSTA DE L’ALCALDIA SOBRE APROVACIÓ DEL PROJECTE EXECUTIU PER A LA TA DE L’ALCALDIA SOBRE APROVACIÓ DEL PROJECTE EXECUTIU PER A LA TA DE L’ALCALDIA SOBRE APROVACIÓ DEL PROJECTE EXECUTIU PER A LA TA DE L’ALCALDIA SOBRE APROVACIÓ DEL PROJECTE EXECUTIU PER A LA 

INSTAL·LACIÓ D’UNA XARXA DE FIBRA ÒPTICA FINS A LA LLAR (FTTH) AL MUNICIPI INSTAL·LACIÓ D’UNA XARXA DE FIBRA ÒPTICA FINS A LA LLAR (FTTH) AL MUNICIPI INSTAL·LACIÓ D’UNA XARXA DE FIBRA ÒPTICA FINS A LA LLAR (FTTH) AL MUNICIPI INSTAL·LACIÓ D’UNA XARXA DE FIBRA ÒPTICA FINS A LA LLAR (FTTH) AL MUNICIPI 

D’ALELLA. XARXA SECUNDÀRIA D’ACCÉS (XSA)D’ALELLA. XARXA SECUNDÀRIA D’ACCÉS (XSA)D’ALELLA. XARXA SECUNDÀRIA D’ACCÉS (XSA)D’ALELLA. XARXA SECUNDÀRIA D’ACCÉS (XSA)....---- El Sr. alcalde ret compte de la proposta de 

l’Alcaldia, la qual literalment diu: 

 

“Vist l’informe emès en data 23 de desembre de 2013, per l’enginyer tècnic 

municipal sobre el projecte executiu per a la instal·lació d’una xarxa de fibra 

òptica fins a la llar (FTTH) al municipi d’Alella. Xarxa Secundària d’Accés (XSA), 

redactat per AGGARÓS, S.L. i signat per l’enginyer de telecomunicacions Sr. Pere 

Alemany, presentat mitjançant escrit R.E. 3918, de 21 de novembre de 2013, 

aquesta Alcaldia proposa al Ple municipal l’adopció dels següents acords: 

 

PRIMER.- Aprovar inicialment el projecte executiu per a la instal·lació d’una xarxa 

de fibra òptica fins a la llar (FTTH) al municipi d’Alella. Xarxa Secundària d’Accés 

(XSA), redactat per AGGARÓS, S.L. i signat per l’enginyer de telecomunicacions Sr. 

Pere Alemany, el pressupost executiu per contracte del qual ascendeix a la 

quantitat de 2.885,919,04€, IVA inclòs. 

 

SEGON.- De conformitat amb el previst per l’article 37 del Reglament d’obres, 

activitats i serveis dels ens locals, aprovat per Decret 179/1995, de 13 de juny, 

sotmetre’l a informació pública pel termini de 30 dies hàbils, mitjançant la 

publicació d’anuncis al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona, al tauler 
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d’edictes i al web de l’Ajuntament, a l’efecte que s’hi puguin formular les 

al·legacions i/o reclamacions que es considerin pertinents. En el supòsit que no 

se n’hi formulin, l’aprovació inicial esdevindrà definitiva.” 

    

    

El Sr. alcalde manifesta que aquest punt és el de la xarxa secundària que si algú té 

l’oportunitat de mirar-se’l és d’un detall extrem perquè arriba casa per casa amb quins 

cables haurien de ser i com hauria d’estar feta fins a l’última connexió.   

    

    

A continuació, la Presidència sotmet a votació la proposta, la qual s’aprova per 

unanimitat. 

    

    

8.8.8.8.----    PROPOSTA DE L’ALCALDIA SOBRE DESIGNACIÓ DE REPRESENTANTS APROPOSTA DE L’ALCALDIA SOBRE DESIGNACIÓ DE REPRESENTANTS APROPOSTA DE L’ALCALDIA SOBRE DESIGNACIÓ DE REPRESENTANTS APROPOSTA DE L’ALCALDIA SOBRE DESIGNACIÓ DE REPRESENTANTS A    CONSORCIS AMB CONSORCIS AMB CONSORCIS AMB CONSORCIS AMB 

PARTICIPACIÓ DE L’AJUNTAMENTPARTICIPACIÓ DE L’AJUNTAMENTPARTICIPACIÓ DE L’AJUNTAMENTPARTICIPACIÓ DE L’AJUNTAMENT....---- El Sr. alcalde ret compte de la proposta de l’Alcaldia, 

la qual literalment diu: 

 

“Vist que el Ple municipal, en sessió celebrada el 30 de juny de 2011, va acordar, 

entre altres, designar l’Alcalde-President d’aquest Ajuntament, Sr. Andreu 

Francisco i Roger, com a representant municipal del Consorci DO Alella.  

 

Vist que el Ple municipal, en sessió celebrada el 27 de juny de 2013, va acordar, 

entre altres, designar la regidora Sra. Maria Isabel Nonell, com a representant 

d’aquest Ajuntament del Consorci de Promoció Turística Costa del Maresme. 

 

Aquesta Alcaldia proposa al Ple municipal l’adopció dels següents acords: 

 

PRIMER.- Designar a la tinent d’alcalde Sra. Cristina Xatart i Alzina, representant 

suplent d’aquest Ajuntament del Consorci DO Alella. 
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SEGON.- Designar a la tinent d’alcalde Sra. Cristina Xatart i Alzina, representant 

d’aquest Ajuntament del Consorci de Promoció Turística Costa del Maresme. 

 

TERCER.- Designar a la regidora Sra. Maria Isabel Nonell i Torras, representant 

d’aquest Ajuntament del Consorci per a la gestió de la televisió digital local 

pública de la demarcació de Mataró (Consorci Digital Mataró Maresme).” 

    

    

El Sr. alcalde manifesta que fruit dels darrers canvis en la composició del govern, tenen 

encara pendents algunes designacions de nomenaments a diferents consorcis als quals 

l’Ajuntament d’Alella pertany. Aquests serien el nomenament de la Sra. Cristina Xatart  

com a representant suplent al Consorci DO Alella; també el nomenament de la Sra. 

Cristina Xatart com a representant del Consorci de Promoció Turística Costa del Maresme; 

i la designació de la Sra. Maria Isabel Nonell com a representant en el Consorci per la 

gestió de la televisió digital local pública Consorci Digital Mataró Maresme. 

 

 

A continuació, la Presidència sotmet a votació la proposta, la qual s’aprova per 

unanimitat. 

 

 

9.9.9.9.----    MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS DEL PSC, ERC+SUMEM PER ALELLA I CiU CONTRA LA MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS DEL PSC, ERC+SUMEM PER ALELLA I CiU CONTRA LA MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS DEL PSC, ERC+SUMEM PER ALELLA I CiU CONTRA LA MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS DEL PSC, ERC+SUMEM PER ALELLA I CiU CONTRA LA 

REFORMA DE LA LLEI ORGÀNICA 2/10 DE SALUT SEXUAL I REPRODUCTIVA I INTERRUPCIREFORMA DE LA LLEI ORGÀNICA 2/10 DE SALUT SEXUAL I REPRODUCTIVA I INTERRUPCIREFORMA DE LA LLEI ORGÀNICA 2/10 DE SALUT SEXUAL I REPRODUCTIVA I INTERRUPCIREFORMA DE LA LLEI ORGÀNICA 2/10 DE SALUT SEXUAL I REPRODUCTIVA I INTERRUPCIÓ Ó Ó Ó 

VOLUNTÀRIA DE L’EMBARÀS I EN DEFENSA AL DRET DE LES DONES A DECIDIR SOBRE EL VOLUNTÀRIA DE L’EMBARÀS I EN DEFENSA AL DRET DE LES DONES A DECIDIR SOBRE EL VOLUNTÀRIA DE L’EMBARÀS I EN DEFENSA AL DRET DE LES DONES A DECIDIR SOBRE EL VOLUNTÀRIA DE L’EMBARÀS I EN DEFENSA AL DRET DE LES DONES A DECIDIR SOBRE EL 

SEU PROPI COSSEU PROPI COSSEU PROPI COSSEU PROPI COS....---- La tinent d’alcalde Sra. Mans ret compte de la moció dels grups 

municipals del PSC, ERC+Sumem per Alella, la qual literalment diu: 

        

“El passat divendres 20 de desembre de 2013, el Consell de Ministres va aprovar la 

reforma de la llei orgànica 2/2010, de 3 de març de salut sexual i reproductiva, 
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que regula al nostre país les condicions per a la interrupció voluntària de 

l’embaràs i estableix les obligacions dels poders públics, pel que fa a l’exercici 

d’aquest dret.  

 

La llei vigent declara el dret de totes les dones a adoptar lliurement decisions que 

afecten la seva vida sexual i reproductiva, sense més límits que el respecte als 

drets de la resta de persones. Tanmateix, es regula el dret a la maternitat 

lliurement decidida, reconeixent així a les dones la seva capacitat de decisió 

plena sobre el seu embaràs. Una decisió que ha de ser respectada, conscient i 

responsable, i amb l’empara de la llei. 

 

Aquesta llei va substituir la llei que a l’any 1985 havia suposat un avenç en la 

protecció de les dones i dels i les professionals. La llei va ser aprovada amb un 

ampli consens i amb la majoria dels grups polítics amb representació a la cambra,  

així com de nombrosos professionals dels sectors de la medicina i la bioètica. La 

nova llei va suposar importants avenços legals i especialment els referits a la 

seguretat jurídica dels i les professionals del món de la salut que assistien a les 

dones. També va incorporar jurisprudència tant del Tribunal Constitucional com 

del Tribunal Europeu de Drets Humans.  

 

El projecte de llei que planteja ara el Govern del PP representa un extraordinari 

retrocés normatiu, social i ideològic i torna a situar les dones en la clandestinitat, 

suprimint el seu dret a decidir de manera conscient, responsable i lliure sobre la 

seva sexualitat, el seu cos i la maternitat. El ministre Alberto Ruiz-Gallardón, 

juntament amb els sectors més ultraconservadors pretenen banalitzar la decisió 

d’una dona que decideix interrompre el seu embaràs. Una decisió difícil i 

meditada. Aquests mateixos, pretenen decidir sobre el cos de les dones i coartar 

la seva llibertat de decisió. La proposta del PP afecta, també, greument a la 

seguretat jurídica dels i les professionals de l'àmbit sanitari, així com també a la 
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garantia en l’accés a les corresponents prestacions sanitàries des de l’àmbit 

públic. La proposta del PP ens situa trenta anys enrere en els drets de les dones.  

 

La llei del Govern de Rajoy és més restrictiva que la norma de 1985, ja que 

elimina la possibilitat d’interrompre l’embaràs en les primeres catorze setmanes, 

considerant-se com a delicte i despenalitzant-lo només en els casos de violació i 

“greu perill per a la vida o la salut de la mare”, privant les dones del dret a 

decidir sobre la seva maternitat. També suprimeix, per tant, el supòsit de 

malformacions o anomalies fetals incompatibles amb la vida, que havia justificat 

la interrupció de l’embaràs en els anys vuitanta del segle passat.   

 

És un atemptat contra la democràcia, que restringeix els drets i les llibertats de 

les dones, que representen el 50% de la població. Aquesta nova proposta de  llei, 

que afecta la llibertat, la salut i la dignitat de les dones, és un projecte que no 

compleix cap dels preceptes internacionals reconeguts a la llei anterior. Topa 

frontalment amb les recomanacions de l’Organització Mundial de la Salut (OMS), ja 

que restringint el dret a l’avortament augmentarà el nombre d’avortaments 

clandestins, es practicaran en pitjors condicions de salubritat, i empitjorarà la 

salut de les dones. Es tracta d’una nova política regressiva del Govern central, 

d’una llei discriminatòria i retrògrada que situa Espanya novament a la cua 

d’Europa, esdevenint el primer país que retrocedeix en drets. 

 

Aquesta nova normativa del govern del PP ha provocat un enorme rebuig social de 

la ciutadania del nostre país i de la resta de països del nostre entorn europeu.  

 

També són moltes les crítiques que han aparegut tant de professionals del món de 

la justícia com del món de la salut, així com de moltíssimes organitzacions de 

dones i organitzacions feministes a casa nostra. 
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El dret al propi cos ha de prevaldre jurídicament envers els dictats morals 

ideològics impulsats pels sectors ultraconservadors. 

    

Per tot això proposem que el Ple de l’Ajuntament d’Alella acordi: 

 

1. Demanar al Govern de l’Estat la retirada de la reforma de la Llei Orgànica 

2/2010, de 3 de març, de salut sexual i reproductiva.  

2. Demanar la despenalització de l’avortament voluntari que a dia d’avui 

continua tipificada dins el Codi Penal. 

3. Sol·licitar la reducció de l’IVA dels mètodes anticonceptius al 4% així com 

altres mesures de prevenció d’embarassos no desitjats i de prevenció de 

malalties de transmissió sexual. 

4. Promoure el desenvolupament de polítiques integrals educatives de salut 

sexual, ja que informació i prevenció són la millor garantia d’èxit. 

5. Instar la implantació d’un programa específic d’acompanyament i atenció 

integral a les dones que han pres la decisió d’interrompre l’embaràs. 

6. Instar als grups parlamentaris del Parlament de Catalunya a iniciar el procés, 

amb la major celeritat possible, de l’elaboració de la Llei sexual i reproductiva 

pròpia de Catalunya, tal i com es va aprovar al Parlament mitjançant 

resolució. 

7. Comunicar aquest acord al President del Govern de l’Estat; al Ministeri de 

Justícia; al President de la Generalitat de Catalunya; a la presidenta del 

Parlament de Catalunya; als grups parlamentaris del Parlament de Catalunya; i 

als presidents de l’Associació Catalana de Municipis i de la Federació de 

Municipis de Catalunya.” 

    

    



19 

 

La Presidència obre la deliberació i la tinent d’alcalde Sra. Mans manifesta que, com ja 

saben, el passat 20 de desembre de 2013, el Consell de Ministres va aprovar la reforma 

d’aquesta llei, i que a ells els sembla una total regressió pel que fa als drets de les dones. 

Aquesta llei limita els casos d’avortament en els supòsits de violació i risc per la salut de 

les dones, deixa en l’aire el supòsit de malformació del fetus confonent també de forma 

vergonyosa aquest cas amb la discapacitat. També anul·la totalment la llibertat de 

decidir de les dones i les deixa sota la tutela dels homes, dels seus pares, dels seus 

tutors, dels metges. I, a més a més, és una regressió perquè els allunya d’Europa, i els 

col·loca a la cua de les legislacions sobre aquest tema en els països que la conformen. El 

rebuig d’aquesta reforma té un gran consens social. De fet, els drets humans de les 

persones no depenen de les arbitràries creences personals o religioses de grups o 

persones concretes. De manera que aquest acte, el fet d’avortar, no es pot legitimar    com 

a delicte per al conjunt d’una societat plural dins d’un estat que és democràtic i 

aconfessional com el seu.     

    

El Sr. alcalde manifesta que com a Esquerra Republicana de Catalunya – Sumem per 

Alella, han transaccionat i incorporat algunes coses en el text i s’adhereixen com a 

ponents d’aquest text que ha llegit la regidora del grup dels Socialistes. 

 

La tinent d’alcalde Sra. Xatart manifesta que ells també s’adhereixen com a ponents de la 

moció. Des de Convergència estan en contra de fer cap pas enrere en matèria de drets de 

les dones, i entenen que el dret de les dones a tenir el control i a decidir 

responsablement sobre la seva sexualitat pròpia, inclosa la salut sexual i reproductiva, i 

també la maternitat i la interrupció voluntària de l’embaràs lliures de pressió, 

discriminació i violència. 

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que ells han tingut el text transaccionat pels grups de 

govern uns minuts abans del Ple. Estan totalment d’acord amb el text que es proposa, i, 

evidentment, també estan absolutament a favor de que aquesta llei no s’arriba a aplicar 

mai.  
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El regidor Sr. Berzosa manifesta que li toca la patata calenta. Evidentment, aquesta 

reforma no l’ha fet ell, sinó un ministre que milita en el mateix partit que ell. I aquest 

regidor podrà estar o no d’acord amb el contingut d’aquesta reforma d’aquesta llei, però, 

en qualsevol cas, aquest regidor no està d’acord amb la moció tal i com està plantejada, 

perquè hi ha un cúmul de despropòsits o d’errors, o qualificarà d’errors. No és cert que es 

criminalitzi amb aquesta reforma que pretén el govern del Partit Popular, a aquelles 

dones que decideixin avortar. I el que pretén aquesta reforma, o a on els porta aquesta 

reforma, és a l’escenari de la llei justament de 1985, justament el contrari del que es diu 

aquí. El que fa reformar la Llei 2/2010, que és la coneguda com a llei Aído, que era la 

ministra socialista, grup inicialment proponent d’aquest moció, que bàsicament el que va 

fer aquella llei, va ser instaurar l’avortament lliure sense cap tipus de condicionant. I no 

només l’avortament lliure sinó, a més, una espècie de persecució ideològica, quelcom 

inaudit en la història de les seva democràcia, perquè obligava a aquells professionals de 

la sanitat que volien objectar a exercir el seu dret a l’objecció de consciència i no 

practicar les interrupcions d’aquells embaràs, els obligava a complimentar un qüestionari, 

a fer aquella objecció a la interrupció de la gestació, per escrit, omplint un qüestionari 

públic on venien obligats a declarar sobre les seves creences, sobre la seva religió, sobre 

la seva ideologia política i el motiu pel qual finalment exercitaven aquest dret d’objecció, 

amb la qual cosa aparentment es generaven unes llistes negres dins dels professionals de 

la sanitat justament el contrari del que diu la moció, de que es pretén    criminalitzar 

l’actuació dels professionals de la sanitat. És una llei que, en tot cas, aquell professional 

que l’incompleixi haurà d’acatar les conseqüències probablement jurídic penals, que és 

exactament igual que les altres normes que prohibeixen matar o robar, i si ho fan tenen 

conseqüències jurídic penals, és exactament igual. Però tal i com deia, aquesta reforma 

el que pretén es portar-los a l’escenari en el qual es recollien determinats supòsits en què 

interrompre l’embaràs o la gestació per part de les mares gestants, i que, bàsicament, 

consistien en el supòsit de la violació, que es recull en aquesta reforma, malformacions 

del fetus, justament el contrari del que diu la moció de que no es recull aquest supòsit, i 

és clar que recull expressament les malformacions del fetus i, a més, s’inclou i s’amplia 
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amb un concepte que encara està mèdicament per determinar el catàleg per inventariar 

les malalties que pretén englobar aquest concepte que és el de malalties incompatibles 

amb la vida. Encara s’està mirant amb els comitès mèdics, assessors del Ministeri, quin 

catàleg de malalties tindran aquesta consideració jurídica de malalties incompatibles amb 

la vida, malalties del fetus de l’embrió. Es parlava d’espina bífida, i d’una sèrie de 

patologies que comporten, algunes d’elles, automàticament, que aquest fetus en el 

moment del naixement mori. Doncs, aquest tipus de malalties, i altres que suposen 

dificultats serioses i greus per a la viabilitat d’aquest fetus quan neix. Sí que hi ha una 

novetat important en la reforma que pretén el ministre Gallardón, que és justament 

impedir una altra clàusula oberta que va instaurar la Llei 2/2010, que no només és de 

l’avortament lliure, sinó que permet inclús avortar a les nenes menors de 16 anys sense 

ni tan sols el consentiment patern. Efectivament, a partir d’aquesta reforma, les nenes 

petites que quedin embarassades, pel motiu que sigui, si estan en els supòsits que recull 

la llei, necessitaran el consentiment patern per exercir aquest dret a interrompre el seu 

embaràs. I, per descomptat no es criminalitza cap mare gestant ni es conculca el dret de 

les dones a disposar de la seva sexualitat, perquè confondre l’embaràs, la maternitat, 

amb la sexualitat li sembla un cras error. Per tant, aquest regidor votarà en contra 

d’aquesta moció. 

 

 

A continuació la Presidència sotmet a votació la proposta. Hi voten a favor el Sr. alcalde, 

els tinents d’alcalde Sres. Mans i Xatart, i Sr. Salas, i els regidors, Sres. Fernández, Marzo, 

Nonell, Rubio i Vilaró, i Srs. Almendro, Bardes i Llorca; hi vota en contra el regidor Sr. 

Berzosa. En conseqüència s’aprova la moció.  

 

 

10.10.10.10.----    PROPOSTA DE LA REGIDORIA DE GOVERNACIÓ SPROPOSTA DE LA REGIDORIA DE GOVERNACIÓ SPROPOSTA DE LA REGIDORIA DE GOVERNACIÓ SPROPOSTA DE LA REGIDORIA DE GOVERNACIÓ SOBRE OBRE OBRE OBRE MODIFICACIÓ DE L’ACORD MODIFICACIÓ DE L’ACORD MODIFICACIÓ DE L’ACORD MODIFICACIÓ DE L’ACORD 

REGULADOR DE LES CONDICIONS DE TREBALL DEL PERSONAL FUNCIONARI DE REGULADOR DE LES CONDICIONS DE TREBALL DEL PERSONAL FUNCIONARI DE REGULADOR DE LES CONDICIONS DE TREBALL DEL PERSONAL FUNCIONARI DE REGULADOR DE LES CONDICIONS DE TREBALL DEL PERSONAL FUNCIONARI DE 
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L’AJUNTAMENT D’ALELLA PER ALS ANYS 2013L’AJUNTAMENT D’ALELLA PER ALS ANYS 2013L’AJUNTAMENT D’ALELLA PER ALS ANYS 2013L’AJUNTAMENT D’ALELLA PER ALS ANYS 2013---- El tinent d’alcalde Sr. Salas ret compte de 

la proposta de la regidoria de Governació, la qual literalment diu: 

 

“Vistos els Decrets de l’Alcaldia núms. 1573/2013, de 30 de desembre de 2013 i 

43/2014, de 24 de gener de 2014 i de conformitat amb els acords adoptats per la 

Mesa de Negociació de 24 de gener de 2014, aquesta regidoria de Governació 

proposa al Ple municipal l’adopció del següent acord: 

 

PRIMERPRIMERPRIMERPRIMER....---- Modificar els articles de l’Acord regulador de les condicions de treball 

del personal funcionari Ajuntament d’Alella per als anys 2013-2015, amb efectes 

d’1 de gener de 2014, que a continuació es transcriuen literalment: 

 

Article 19Article 19Article 19Article 19    

Jornada, horari de treball i calendari laboralJornada, horari de treball i calendari laboralJornada, horari de treball i calendari laboralJornada, horari de treball i calendari laboral    

    

On diu:On diu:On diu:On diu:    

- “Personal adscrit a la Policia Local: Horari ordinari de 40 hores setmanals de 

mitjana en còmput anual per torns rotatius de matí, tarda i nit, amb jornades 

de vuit hores. La programació del calendari anual es farà mitjançant quadrant 

tècnic establint la distribució de la jornada, els horaris i les festes. 

S’habilitaran els mecanismes per facilitar el canvi de torns i de festius entre el 

personal.” 

 

Ha de dir:Ha de dir:Ha de dir:Ha de dir:    

- “Personal adscrit a la Policia Local: Horari ordinari de 40 hores setmanals de 

mitjana en còmput anual per torns rotatius de matí, tarda i nit. La programació 

del calendari anual es farà mitjançant quadrant tècnic establint la distribució 

de la jornada, els horaris i les festes.” 

 

ArticArticArticArticle 25le 25le 25le 25    
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Assumptes personalsAssumptes personalsAssumptes personalsAssumptes personals    

    

Se suprimeixen els següents paràgrafs:Se suprimeixen els següents paràgrafs:Se suprimeixen els següents paràgrafs:Se suprimeixen els següents paràgrafs:    

“Per als funcionaris del cos de la Policia Local, el període mínim per sol·licitar-los 

és de set dies naturals i el màxim és de trenta dies. En la mesura que sigui 

possible, l’autorització o denegació, convenientment motivada, s’haurà de 

comunicar a l’interessat amb tres dies d’antelació. En casos molt excepcionals i 

degudament justificats, també es podrà demanar l’autorització amb menys de set 

dies naturals.” 

    

“S’entendrà que no és possible l’autorització del gaudi dels dies d’assumptes 

personals a la Policia Local, quan no sigui possible la cobertura mínima del servei 

amb dos membres de l’Escala Bàsica (Caporal o Agent).” 

 

Article 28Article 28Article 28Article 28    

Conceptes retributiusConceptes retributiusConceptes retributiusConceptes retributius    

    

On diu:On diu:On diu:On diu:    

“El Complement específic de la Policia Local es desglossa en els factors que 

s’assenyalen a continuació: 

 

S’estableixen els següents imports del Complement específic de la Policia Local: 

Cap: 26.182,24 euros/any  

Caporal: 18.334,68 euros/any  

Agent: 15.390,90 euros/any 

 

Aquests imports anuals es corresponen amb el següents factors: 

Règim de quadrant horari: Règim de quadrant horari: Règim de quadrant horari: Règim de quadrant horari:     

Cap: 3.921,15 euros  

Caporal: 3.921,15 euros  
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Agent: 3.921,15 euros 

Responsabilitat:  

Cap: 7.712,05 euros  

Caporal: 5.183,55 euros  

Agent: 2.239,77 euros 

Festivitat:  

Cap: 2.800,83 euros  

Caporal: 2.800,83 euros  

Agent: 2.800,83 euros 

Perillositat:  

Cap: 896,25 euros  

Caporal: 896,25 euros  

Agent: 896,25 euros 

Incompatibilitat:  

Cap: 4.247,58 euros  

Caporal: 2.449,98 euros  

Agent: 2.449,98 euros 

Dificultat:  

Cap: 4.630,81 euros  

Caporal: 1.109,35 euros  

Agent: 1.109,35 euros 

Prolongació de jornada (120 hores/any)Prolongació de jornada (120 hores/any)Prolongació de jornada (120 hores/any)Prolongació de jornada (120 hores/any)    

Cap: 1.973,57 euros  

Caporal: 1.973,57 euros  

Agent: 1.973,57 euros” 

 

Ha de dHa de dHa de dHa de dir:ir:ir:ir:    

“El Complement específic de la Policia Local es desglossa en els factors que 

s’assenyalen a continuació: 
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S’estableixen els següents imports del Complement específic de la Policia Local: 

Cap: 26.182,24 euros/any  

Caporal: 19.289,62 euros/any 

Agent: 16.795,90 euros/any 

 

Aquests imports anuals es corresponen amb el següents factors: 

Règim de quadrant horari: Règim de quadrant horari: Règim de quadrant horari: Règim de quadrant horari:     

Cap: 3.921,15 euros  

Caporal: 3.921,15 euros  

Agent: 3.921,15 euros  

Responsabilitat:Responsabilitat:Responsabilitat:Responsabilitat:        

Cap: 7.712,05 euros  

Caporal: 5.183,55 euros  

Agent: 2.239,77 euros 

Festivitat:Festivitat:Festivitat:Festivitat:        

Cap: 2.800,83 euros  

Agent: 2.800,83 euros 

Perillositat:Perillositat:Perillositat:Perillositat:        

Cap: 896,25 euros  

Caporal: 896,25 euros  

Agent: 896,25 euros 

Incompatibilitat:Incompatibilitat:Incompatibilitat:Incompatibilitat:        

Cap: 4.247,58 euros  

Caporal: 2.449,98 euros  

Agent: 2.449,98 euros 

Dificultat:Dificultat:Dificultat:Dificultat:        

Cap: 4.630,81 euros  

Caporal: 1.109,35 euros  
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Agent: 1.109,35 euros 

Prolongació de jornada (120 hores/any)Prolongació de jornada (120 hores/any)Prolongació de jornada (120 hores/any)Prolongació de jornada (120 hores/any)    

Cap: 1.973,57 euros  

Caporal: 1.973,57 euros  

Agent: 1.973,57 euros 

Disponibilitat festius (caps de seDisponibilitat festius (caps de seDisponibilitat festius (caps de seDisponibilitat festius (caps de setmana):tmana):tmana):tmana):    

Caporal: 2.800,83 euros 

Disponibilitat nocturnitat (dies entre setmana):Disponibilitat nocturnitat (dies entre setmana):Disponibilitat nocturnitat (dies entre setmana):Disponibilitat nocturnitat (dies entre setmana):    

Caporal: 855,00 euros 

Nocturnitat:Nocturnitat:Nocturnitat:Nocturnitat:    

Agent: 855,00 euros 

Festius assenyalats:Festius assenyalats:Festius assenyalats:Festius assenyalats:    

Caporal: 100,00 euros 

Agent: 100,00 euros 

Responsable torn:Responsable torn:Responsable torn:Responsable torn:    

Agent: 450,00 euros” 

 

Se suprimeixen elSe suprimeixen elSe suprimeixen elSe suprimeixen els següents paràgrafs:s següents paràgrafs:s següents paràgrafs:s següents paràgrafs:    

“1) Subfactor nocturnitat: El personal funcionari que presti els seus serveis 

totalment en horari nocturn, és a dir, entre les 22:00 hores i les 06:00 hores 

tindran dret a percebre 285,00 euros/mes.  

La percepció d’aquest factor queda subjecte a la presència i es determina en base 

als dies efectivament treballats, descomptant proporcionalment els dies que el/la 

funcionari/ària ha estat absent del seu lloc de treball. Es computarà com a 

presencial i per tant amb dret a cobrar el subfactor de nocturnitat, quan el/la 

funcionari/ària per causa sobrevinguda i excepcional hagi de deixar el torn de nit 

i hagi treballar un mínim de quatre hores trenta minuts continuats. També es 

computarà com a presencial i per tant amb dret a cobrar la totalitat d’aquest 

subfactor quan hagi d’assistir a un judici el matí següent i sempre que hagi 

treballat aquella nit, un mínim de 6 hores continuades. 
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2) Subfactor festius assenyalats: el personal funcionari que hagi de treballar els 

dies 24 i 31 de desembre i el 23 de juny ininterrompudament en la franja horària 

de 22:00 hores a 6:00 hores, el 24 de juny en la franja horària de 6:00 a 14:00 

hores i el 25 de desembre en la franja horària de 14:00 a 22:00 hores, tindran 

dret a percebre 50,00€ euros (en cas de doblar el torn, solament es cobrarà una 

única vegada). Pel que respecta al personal adscrit a la Brigada municipal aquest 

subfactor solament s’aplicarà el dia 23 de juny i entre la franja de 22:00 i les 2:00 

de la matinada. 

 

5) Subfactor responsable torn de la Policia Local: En els torns on no hi hagi un 

Caporal que sigui el responsable, es nomenarà a un agent de Policia Local que 

desenvoluparà les funcions de responsable del torn i percebrà per aquest motiu 

(per cada vegada i sempre que sigui present en tota la seva jornada habitual) un 

import de 15,00 euros. El nomenament de responsable de torn, s’haurà de fer 

d’entre els agents que puguin desenvolupar aquesta responsabilitat i mitjançant 

criteris objectius. En casos de serveis molt especials i degudament justificats, es 

podrà nomenar un segon responsable de torn, tot i haver-hi un Caporal en el 

mateix torn.” 

 

SEGONSEGONSEGONSEGON....----    Inscriure al Registre de convenis i acords col·lectius de treball dels 

Serveis Territorials del Departament d’Empresa i Ocupació, així com la publicació 

al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona.” 

 

 

El Sr. alcalde manifesta que el punt d’urgència que abans han introduït i que havia 

explicat, és com deia conseqüència dels dos Decrets aprovat prèviament respecte la nova 

distribució del temps de treball dels agents i dels caporals de la Policia Local. En aquest 

punt el que es fa és aprovar per part d’aquest Ajuntament la modificació de tres articles 

de l’Acord de funcionaris signat, el 22 de gener de 2013, on es determinaven les 
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qüestions de com es distribuïa la jornada dels agents de la Policia Local. Tot un seguit 

d’acords de com s’havien de sol·licitar els permisos, el temps d’antelació, etcètera. I 

l’existència dels tres subfactors que abans anuncia de festius assenyalats, de responsable 

de torn i nocturnitat, per aquesta nova redacció que permet que els agents de la Policia 

Local passin a treballar de dilluns a divendres en tres torns de vuit hores, i que els caps 

de setmana treballin en dos torns de dotze hores, amb tot un seguit de mecanismes de 

funcionament que, primer, permeten una millor conciliació de la vida familiar i laboral 

tant dels agents com dels caporals de la Policia Local, una millor gestió de les 

incidències, i, per una altra banda, també una major certesa i una major equanimitat de 

la retribució per aquests tres conceptes que abans esmentava. I, per part de 

l’Administració, també tenir una certesa sobre els costos d’aquests conceptes, minimitzar 

l’impacte de les gratificacions extraordinàries pel fet de venir a cobrir incidències, baixes 

per part d’altres agents, i, definitivament, una nova distribució del temps que acompanya 

una nova organització de la Policia Local, que estan convençuts que implicarà una 

millora important, importantíssima, del servei i que la ciutadania visualitzarà i percebrà a 

curt termini. 

 

 

A continuació, la Presidència sotmet a votació la proposta, la qual s’aprova per 

unanimitat. 

 

  

PRECS I PREGUNTESPRECS I PREGUNTESPRECS I PREGUNTESPRECS I PREGUNTES    

 

AAAA))))    La regidora Sra. Marzo manifesta que, com va comentar a la Comissió Informativa, el 

fet de que la Generalitat de Catalunya, a finals de desembre, concretament el 27, 

publiqués en el DOGC que deixarà de pagar a diversos ajuntaments, entre els quals el 

d’Alella, el Fons de Cooperació Local de Catalunya,  i que això significa que deixaran 

de percebre per l’any 2013, uns 400.000 euros, si no s’equivoca perquè és la partida 

que hi havia, doncs pensa que és una qüestió en la que aquest Ajuntament s’hauria 
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de posicionar i denunciar aquesta deslleialtat institucional. Entén que més enllà de 

les al·legacions a les que aquest Ajuntament s’ha sumat juntament amb altres, doncs 

potser haurien de fer conèixer a la ciutadania d’Alella que s’està produint aquest 

situació que vulnera clarament els seus interessos com a poble d’Alella.    

 

B)B)B)B)    La regidora Sra. Marzo manifesta que en la Comissió Informativa va fer també un 

comentari sobre els Escolapis. Semblava que el fet de que s’ho quedés La Caixa era 

una gran notícia, però la veritat és que té entès que encara no s’ha fet cap actuació 

que permeti frenar la degradació i creu que han passat ja prous mesos com per exigir 

fermament que s’executi la resolució que van guanyar en els Tribunals amb l’anterior 

propietari. 

 

C)C)C)C) La regidora Sra. Marzo manifesta que, finalment, preguntar si és cert que aquest 

Ajuntament ha informat, o ha suggerit, o ha fet saber al Consell Regulador de la DO 

Alella que podria haver-hi un canvi d’ubicació respecte Can Magarola, de les seves 

oficines, de la seva seu.    

 

 El Sr. alcalde manifesta que pel que fa a la primera qüestió de l’acord de la 

Generalitat pel qual l’Ajuntament d’Alella, entre altres, passava a no percebre un euro 

per l’anualitat de 2013, pel concepte dels Fons de Cooperació. Primer dir-li que 

l’Ajuntament d’Alella quan en va ser coneixedor va presentar una al·legació 

denunciant aquesta situació i denunciant la incoherència del mètode decidit a l’hora 

de fer la distribució amb uns menys recursos dels que disposa la Generalitat de 

Catalunya, fruit de la situació que tots ja coneixen  i que han anat repetint moltes 

vegades. Haguessin entès que una distribució alíquota per tots els ajuntaments 

hauria estat justa, però el sistema triat no ho era. En el cas de l’Ajuntament d’Alella, 

lamenta no poder-li dir la xifra amb exactitud, però això significaven entre 125.000 i 

150.000 euros, no 400.000 euros. La mobilització que s’ha produït per part dels 

ajuntaments i de la Federació de Municipis de Catalunya, ha portat a la 
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vicepresidenta del govern de la Generalitat a anunciar que aquesta anualitat 2013 es 

pagarà als ajuntaments en tres terminis, en tres anualitats. Per tant, la resposta 

conjunta del món municipalista ha portat a que no cobraran ara, però sí que entre 

2014 i 2016, aquests diners amb els quals s’havien compromès inicialment, i amb els 

que comptaven els ajuntaments de Catalunya, i, en aquest cas, l’Ajuntament d’Alella, 

els veuran recuperats. La notícia és de dimarts o dimecres d’aquesta setmana. Pel 

que fa a la Torre del Governador, semblarà casualitat o no, però Building Center, que 

és la propietària formal, el nom de la societat que és la titular de la part dels edificis 

de la Torre del Governador, el mateix dijous 23 de gener, a les 16 hores i 26 minuts, 

abans de la intervenció de la regidora Sra. Marzo a la Comissió Informativa, 

presentava un registre d’entrada en el qual exposaven les actuacions que s’estaven 

duent a terme per part seva en resposta al requeriment d’aquest Ajuntament i de tot 

el procés judicial. En aquest moment, per part dels Serveis Tècnics, el que estan en 

discussió amb la propietat és que semblaria que a priori no volen complir amb el que 

seria la neteja i desbrossada de la vegetació allà. Sí que estan treballant en el que 

són els elements, protegint-los, etcètera, protegint el que serien els accessos, però, 

a priori, no mostrarien la seva predisposició a fer el que seria la desbrossada i mínim 

arranjament del jardí. Estan en converses amb ells perquè és una cosa que han de 

complir. Per tant, estan en aquest moment en la via. Ara això li han donat des 

d’Urbanisme, però hi pot tenir accés a aquest registre d’entrada. I pel que fa al canvi 

d’ubicació, li ho explicarà la Sra. Xatart. 

 

 La tinent d’alcalde Sra. Xatart manifesta que amb el Consell Regulador parlen sovint i 

tenen una relació molt cordial. Ells els manifesten tota una sèrie d’inquietuds i ells 

les anoten i les estudien. Entre les inquietuds manifestades pot ser aquest canvi 

d’ubicació i no hi ha res concret. 

 

 La regidora Sra. Marzo manifesta que si es queden a Can Magarola. 

 

 La tinent d’alcalde Sra. Xatart manifesta que de moment sí. 
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I no havent-hi més assumptes a tractar, la Presidència alça la sessió, essent les 20    hores 

15 minuts, de la qual s’estén aquesta acta que, com a secretari, CERTIFICO. 


